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Deventer, 27 januari 2025 

Schriftelijke vragen ex art 46 RvO 

Onderwerp: Agrarische bedrijven 

Agrarische bedrijven in Nederland staan al jaren onder druk en die druk neemt verder toe. Recente 

rechterlijke uitspraken op het gebied van stikstof zouden grote gevolgen hebben. CDA Deventer 

maakt zich ernstige zorgen en wil graag weten hoe de agrarische bedrijven onze gemeente er voor 

staan. Ook is CDA Deventer benieuwd naar de status van enkele projecten die agrariërs in onze 

gemeente kunnen helpen. Ten slotte wordt er ingegaan op de rol die het college voor de gemeente 

ziet, in deze tijd waarin iedereen op landelijk beleid lijkt te wachten terwijl bedrijven omvallen. 

Vragen 

1. Hoeveel actieve agrarische bedrijven zijn er momenteel in de gemeente Deventer? Is dat 

aantal in de afgelopen jaren veranderd? 

2. Is er vanuit de gemeente structureel contact met de agrariërs?   

3. Kent het college ‘het plaatje’ van de agrariërs in onze gemeente: grofweg het aantal PAS-

melders, piekbelasters, het aantal dat wil stoppen, extensiveren, intensief blijven met 

stikstofstrippers etc.? Zo ja, kan dit plaatje gedeeld worden?  

4. Weet het college wat de recente Raad van State uitspraak van december jongstleden over 

het schuiven met stikstofruimte en de uitspraak van deze maand in de stikstofzaak van 

Greenpeace voor gevolgen kunnen hebben voor (vergunningen van) onze agrariërs, in het 

bijzonder voor PAS-melders? Zo ja, kan dit gedeeld worden? 

5. Maakt het college zich zorgen over de voortzetting van de gebiedsprocessen, het 

koploperproject in Oxe, Salland Loont en de voortzetting van de advisering door erfcoaches? 

Zo ja, kan de gemeente hier een rol in spelen?  

6. Hebben de agrarische bedrijven één aanspreekpunt / accounthouder binnen de gemeente 

over wat er speelt op de erven (denk aan bedrijfsopvolging, ruilverkaveling, duiding van 

veranderend kabinetsbeleid / rechterlijke uitspraken, mentale ondersteuning) en op het 

platteland (leefbaarheid, ruimtelijke initiatieven)? 

7. Vindt het college dat wij onze agrariërs in deze tijd voldoende bijstaan (informeren, 

adviseren, ondersteunen), of zou dat op punten beter kunnen? 

8. Kent het college de pilot van de gemeente Ede waarin de gemeente agrarische ondernemers 

helpt een ondernemingsplan te maken die ze meer perspectief moeten bieden voor de 

toekomst? Zou dit iets voor Deventer kunnen zijn? 

Teuni Scholthof, Gemeenteraadslid CDA Deventer 



Geachte mevrouw Scholthof,

In uw brief van 27 januari jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over agrarische
bedrijven. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1
Hoeveel actieve agrarische bedrijven zijn er momenteel in de gemeente Deventer? Is dat aantal in de
afgelopen jaren veranderd?
Antwoord
Er zijn op dit moment 230 actieve agrarische bedrijven in onze gemeente, volgens de definitie van het
Centraal Bureau voor de Statistiek. Dit aantal neemt af: in 2005 waren dit er nog 370 en in 2015 betrof het
290 bedrijven.

Vraag 2
Is er vanuit de gemeente structureel contact met de agrariërs?
Antwoord
De gemeente heeft structurele contacten met agrarische belangenorganisatie LTO Salland en de Sallandse
boerenraad, onder andere via de voormalige netwerktafel Salland Deal en Provinciaal Plan Landelijk Gebied
(PPLG) Gebiedstafel (nu: Netwerktafel De Kracht van Salland). Ook buiten deze tafels om zijn er frequente
contacten met LTO Salland, zowel op ambtelijk als op bestuurlijk niveau.

Vraag 3
Kent het college ‘het plaatje’ van de agrariërs in onze gemeente: grofweg het aantal PAS-melders,
piekbelasters, het aantal dat wil stoppen, extensiveren, intensief blijven met stikstofstrippers etc.? Zo ja, kan
dit plaatje gedeeld worden?
Antwoord
In de gemeente Deventer zijn er vijf tot tien PAS-melders met een actief agrarisch bedrijf. De provincie
Overijssel is bevoegd gezag en heeft in beeld wie PAS-melder zijn.
De term ‘piekbelaster’ is alleen relevant om de vraag te beantwoorden of een bedrijf in aanmerking komt voor
de Landelijke Beëindigingsregeling Veehouderijlocaties – Plus (LBV Plus). De Rijksdienst voor ondernemend
Nederland (RVO) is verantwoordelijk voor de uitvoering van deze regeling. De eerste melding die we over een
aanvraag krijgen is als RVO de gemeente vraagt om de actuele vergunningen te checken.
Vervolgens krijgen we ook een bericht als RVO een besluit heeft genomen over de aanvraag. In onze
gemeente gaat het om 6 goedgekeurde aanmeldingen.
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Het mogelijk beëindigen van een boerenbedrijf is niet alleen een zakelijk, maar ook een emotioneel proces dat
vaak een aantal jaren in beslag neemt. Agrariërs zijn over het algemeen dan ook terughoudend in het delen
van deze informatie. Voor het aantal potentiële stoppers werken we met een vuistregel van circa 30%
stoppende bedrijven in de komende 10 jaar.
De bedrijfsontwikkelingen van een individueel agrarisch bedrijf komen pas bij de gemeente in beeld als
hiervoor een aanpassing aan de omgevingsvergunning t.b.v. een milieubelastende activiteit en/of het
omgevingsplan wordt gedaan. De verstrekte gegevens worden alleen gebruikt voor het behandelen van deze
aanvraag. Op dit moment wordt gewerkt aan een gemeentelijke landbouwanalyse op basis van bij het CBS
beschikbare gegevens, die het college deelt met uw raad als deze gereed is.

Vraag 4
Weet het college wat de recente Raad van State uitspraak van december jongstleden over het schuiven met
stikstofruimte en de uitspraak van deze maand in de stikstofzaak van Greenpeace voor gevolgen kunnen
hebben voor (vergunningen van) onze agrariërs, in het bijzonder voor PAS-melders? Zo ja, kan dit gedeeld
worden?
Antwoord
De uitspraak van de Raad van State van 18 december jl. heeft tot gevolg dat intern salderen (schuiven met
stikstofruimte binnen het eigen bedrijf) natuurvergunningplichtig is geworden. Het verlenen van een
natuurvergunning is de bevoegdheid van de provincie. Wanneer een agrariër zijn bedrijfsactiviteiten wil
aanpassen, heeft hij mogelijk een omgevingsvergunning milieubelastende activiteit nodig van de gemeente.
In principe kan de gemeente deze vergunning verlenen omdat er geen directe koppeling is met de aanvraag
die in voorkomende gevallen gedaan moet worden voor een natuurvergunning. De provincie heeft
aangegeven natuurvergunningverlening waarbij gebruik wordt gemaakt van intern salderen on hold te zetten.
Op dit moment is er geen goede onderbouwing voor het ‘additionaliteitsvereiste’. Dit vereiste is onderdeel van
de afweging voor natuurvergunning-verlening waarbij gemotiveerd moet worden waarom de stikstofruimte die
vrijkomt niet ingezet moet worden voor herstel/verbeteren van de natuurwaarden in Natura 2000-gebieden.
Dit vereiste was al bekend bij toepassing voor extern salderen (waarbij stikstofruimte geschoven wordt tussen
twee locaties/projecten). Omdat de rechtbank en Raad van State in meerdere gevallen heeft gewezen op het
ontbreken van een goede onderbouwing voor het additionaliteitsvereiste, kiest de provincie er nu voor, in de
lijn met extern salderen, ook geen natuurvergunningen te verlenen met intern salderen.

Concreet betekent dit dat een agrariër alleen een activiteit kan wijzigen als uit de aeriusberekening blijkt dat er
geen sprake is van stikstofdepositie zonder gebruik te maken van intern of extern salderen.
Voor de PAS-melders geldt dat per geval beoordeeld moet worden of in de huidige situatie nog steeds sprake
is van (lichte) stikstofdepositie (en daarom destijds PAS-melder). Indien sprake is van stikstofdepositie moeten
de bedrijfsactiviteiten nog steeds gelegaliseerd worden. Op dit moment staat dit stil vanwege een stop op
vergunningverlening bij de provincie.

Vraag 5
Maakt het college zich zorgen over de voortzetting van de gebiedsprocessen, het koploperproject in Oxe,
Salland Loont en de voortzetting van de advisering door erfcoaches? Zo ja, kan de gemeente hier een rol in
spelen?
Antwoord
Het college maakt zich zorgen over de voortzetting van de gebiedsprocessen, waar ook het koploperproject
Oxe onder valt. De provincie Overijssel heeft na het stopzetten van het Nationaal Programma Landelijk
Gebied (NPLG) aangegeven door te gaan met ondersteuning aan de koplopergebieden om deze naar de
realisatiefase te brengen. Met het stopzetten van het NPLG is nog onzeker of er voldoende middelen
beschikbaar zijn voor de realisatiefase van de gebiedsprocessen. Het Rijk is in eerste instantie aan zet om
ondersteuning van de gebiedsprocessen mogelijk te maken. Daarnaast worden met de recente uitspraken van
de Raad van State en de rechtbank Den Haag mogelijkheden zoals toepassing van technische innovaties bij
agrarische bedrijven ingeperkt. De oplossing die bijdraagt aan bijvoorbeeld de openstelling van intern
salderen, moet bij het Rijk vandaan komen (planning: april 2025). Of de oplossing in lijn is met de doelen uit
de koplopergebieden, is nog niet bekend. De rol van de gemeente zit vooral in de lobby richting Rijk en
provincie op de doorgang en voortgang van de gebiedsprocessen (waaronder het koploperproject Oxe) en
soortgelijke projecten die gericht zijn op een toekomstbestendige landbouw.

We maken ons vooralsnog geen zorgen over de voortzetting van Salland Loont en de erfcoaches.
Collectieven Midden Overijssel (CMO) hebben afgelopen jaar van de stuurgroep de opdracht ontvangen om
de uitvoeringsorganisatie van Salland Loont op te richten. Daarnaast zijn we met de provincie Overijssel in
gesprek over voorzetting van de erfcoaches na 2025.



Vraag 6
Hebben de agrarische bedrijven één aanspreekpunt / accounthouder binnen de gemeente over wat er speelt
op de erven (denk aan bedrijfsopvolging, ruilverkaveling, duiding van veranderend kabinetsbeleid / rechterlijke
uitspraken, mentale ondersteuning) en op het platteland (leefbaarheid, ruimtelijke initiatieven)?
Antwoord
In onze gemeente zijn reeds een aantal jaar twee erfcoaches actief. Agrariërs kunnen kosteloos in contact
komen met deze erfcoaches. Zij zijn goed op de hoogte van lokaal en provinciaal beleid en ontwikkelingen die
spelen in onze gemeente. Een functie als agrarisch accounthouder kennen we niet binnen de gemeentelijke
organisatie.

Vraag 7
Vindt het college dat wij onze agrariërs in deze tijd voldoende bijstaan (informeren, adviseren, ondersteunen),
of zou dat op punten beter kunnen?
Antwoord
Het zijn complexe vraagstukken waar agrariërs mee te maken hebben de laatste jaren. Er is vooral behoefte
aan duidelijkheid vanuit het Rijk voor de sector. Wij proberen op verschillende manieren onze agrariërs bij te
staan in deze tijd en krijgen geen signalen dat er meer gemeentelijke ondersteuning gewenst is. Vanuit de
provincie Overijssel, Salland en de gemeente worden agrariërs regelmatig per brief of tijdens bijeenkomsten
geïnformeerd over nieuwe ontwikkelingen en regelingen. We zetten ons in om initiatieven die vastlopen of
dreigen dit te doen weer op gang te brengen. Daarnaast vervullen ook de erfcoaches een belangrijke functie
in de ondersteuning aan agrariërs.

Vraag 8
Kent het college de pilot van de gemeente Ede waarin de gemeente agrarische ondernemers helpt een
ondernemingsplan te maken die ze meer perspectief moeten bieden voor de toekomst? Zou dit iets voor
Deventer kunnen zijn?
Antwoord
Het college is op hoofdlijnen bekend met deze pilot die is uitgezet door het Ministerie. Wij wachten de
uitkomsten af. De provincie Overijssel kent al een soortgelijke mogelijkheid via een regeling voor het opstellen
van bedrijfsplannen voor de overgang naar een duurzame en toekomstbestendige bedrijfsvoering. Deze
regeling is ook toegankelijk voor boeren uit de gemeente Deventer.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

J.P. Wassens R.C. König


